
 
 
 

Informare privind dezbaterea publică cu tema „Proiectul de buget al Municipiului Ploiești pentru anul 
2020”, organizată de Primăria Municipiului Ploiești,  în data de 04.02.2020, la Teatrul “Toma Caragiu” 

 
 
 
În conformitate cu cerințele Legii nr. 52/2003 privind transparența decizională în administrația publică locală, 
Serviciul Relații Publice Monitorizare Proceduri Administrative a desfășurat procedurile de organizare și 
prezentare a dezbaterii publice privind Proiectul de buget al municipiului Ploiești pentru anul 2020. 
 
Prin intermediul mass-media locale s-a adresat o invitație directă  cetățenilor să participe activ la această 
dezbatere publică cu propuneri și sugestii, menite să întregească proiectul de buget pentru anul în curs 
structurat de executivul administrației publice locale, în concordanță cu cerințele actuale ale comunității 
ploieștene.  
 
Ploieștenii au avut totodată posibilitatea de a studia  acest proiect prin intermediul paginii de internet a 
municipalității, www.ploiesti.ro, și să aducă opinii și sugestii. 
 
În data de 04 februarie a.c., începând cu ora 17.00, cetățenii au răspuns pozitiv invitației administrației publice 
locale și astfel, la Teatrul Toma Caragiu au fost prezente la dezbaterea publică  peste  70 de persoane ce s-au 
arătat interesate de acest subiect, printre care și o parte din  consilierii locali ( dl. George Popa, dna. Sanda 
Dragulea, dna. Marilena Stanciu, dl. Palaș Paul, dna. Zoia Staicu, dl. Florin Sicoie, dl. Gabriel Minea), 
precum și dl. deputat Radu Oprea. 
 
Reprezentanții mass-media locale au fost interesați de evenimentul organizat de Primăria Municipiului 
Ploiești aducând în discuție acest subiect în mediul on line, fiind prezenți la dezbatere reprezentanți ai 
Observatorului, Telegrama, Actualitatea Prahoveană, DePrahova. 
 
 Doamna Teodora Marin, Administrator Public al Municipiului Ploiești a deschis dezbaterea, 
prezentând Proiectul de Buget al Municipiului Ploiești pentru anul  2020.  
 Astfel, bugetul local reprezintă o estimare a veniturilor ce se încasează pe parcursul unui an financiar 
și o prognozare a cheltuielilor ce pot fi finanțate din aceste venituri. 
 Bugetul Local este format din: 

VENITURI – taxe și impozite locale 
- Impozit pe venit – IVG 
- Sume defalcate din TVA 
- Finanțare UE 
- Alte surse 

CHELTUIELI  
- Servicii Publice 
- Investiții 
- Sănătate 
- Cultura 
- Învățământ 
- Asistență socială 
- Poliția Locală Ploiești 
- Funcționarea Primăriei și a Consiliului Local 
- Rambursări împrumuturi 

 
 
Astfel, veniturile Bugetului Local în anul 2020 sunt: 

- 4,79% Taxe și impozite PF 
- 8,72% Taxe și Impozite PJ 

http://www.ploiesti.ro/


- 31.09% Sume alocate pentru proiecte europene 
- 7,65 % Sume defalcate 
- 40.70% Cote și sume defalcate din impozitul pe venit 
- 7.05% Alte venituri 

 
Au fost prezentate veniturile pe 2020, comparativ cu 2019. 
 
Cheltuielile Bugetului Local în 2020 sunt următoarele: 

- 8.09% Cheltuieli funcționare aparat propriu 
- 7,77% Dobânzi și rate 
- 13,55% Asistență socială 
- 2,37% Investiții buget local 
- 36,22% Subvenții încălzire și transport public 
- 7,28% Învățământ 
- 2,49% Sănătate 

 
De asemenea, au fost prezentate cheltuielile de funcționare, comparativ 2019 cu 2020. 
 
Doamna Teodora Marin a spus și care sunt rambursările Creditelor și Obligațiilor de plată ale 

Municipiului Ploiești, în anul 2020: 
- Suma totală este de 65.761.500 lei, din care: 
- rambursare credit Exim Bank – 15.000.000 lei 
- rambursare credit BCR – 16.350.000 lei 
- rambursare credit BRD – 18.500.000 lei 
- rambursare credit CEC – 6.420.000 lei 

Dobânzile și comisioanele sunt în valoare de 9.491.500 lei. 
 
În continuare, au fost prezentate investițiile preconizate a fi făcute în anul 2020. Acestea au o 

valoare de 43.463.973 lei. 
Bugetul local – 15.000.000 lei , din care prioritare sunt: 

- laborator Radioterapie cu Energii Înalte  
- extindere rețele subterane în mun. Ploiești. Extindere rețea canalizare Cartier Mimiu: str. Mimiu, 

Fierarilor, Intrare Beiuș, Fabricilor, Astra 
- reparație capitală Pavaj pietonal central, zona fostelor magazine Mercur și Unirea 
- extindere rețele subterane în municipiul Ploiești – extindere rețea canalizare și racorduri în cartier 

Ploiești Vest – Mitică Apostol și sistem de stocare și evacuare a apelor uzate din cartier în colectorul 
public din B-dul Petrolul 
Creditul Exim Bank – 28,463,973 lei, prioritare sunt: 

- extindere rețele subterane în municipiul Ploiești – extindere rețea canalizare Cartier Mimiu, Cartier 
Râfov II, Cartier Ploiești Vest – Mitică Apostol, Cartier Albert 

- creare pasaj de trecere între str. Depoului și str. Mimiului (Podul de Lemn) 
- reabilitare și modernizare pasajul subterane pietonale Bd București 

 
În ceea ce privește investițiile cu finanțare din fonduri europene, în anul 2020, Municipiul 

Ploiești derulează 14 proiecte de investiții cu finanțare din fonduri europene, în valoare de peste 206,000 mii 
lei. 

Prin aceste proiecte se urmărește: 
1. achiziționarea a 9 autobuze, 20 tramvaie și 20 troleibuze – total 164.771 mii lei 
2. eficientizare energetică a 6 unități de învățământ (grădinițe și licee) – total 17.971 mii lei 
3. construirea unei grădinițe pe str. Poștei – 3,365 mii lei. 
4. eficientizarea energetică a 15 blocuri de locuințe – 20,368 mii lei.   
 

  
 



În cadrul evenimentului s-au formulat întrebări şi s-au propus sugestii privind acest proiect, după cum 
urmează: 
 

- Domnul Colodiuc Ioan a întrebat de ce se fac împrumuturi la bănci, a menționat că au crescut sumele 
din impozitul de venit  și și-a arătat nemulțumirea în legătură cu persoanele care nu muncesc, nu 
plătesc taxe și impozite și nu plătesc bilete în mijloacele de transport în comun. Doamna Marin 
Teodora a menționat faptul că împrumuturile au fost făcute din anul 2010, pentru finanțarea 
investițiilor. În legătură cu ANAF, doamna Marin a menționat faptul că trebuie colaborat mai mult cu 
presa pentru educație civică. În legătură cu cei care nu plătesc bilete, S.C. Transport Călători Express 
va acorda o mai mare atenție acestui aspect și se vor intensifica controalele. 
 

- Domnul Stănescu Constantin a solicitat să fie informat ce fel de buget avem anul acesta  (normal, de 
austeritate sau de avarie). Dânsul consideră că este unul de avarie. Domnul Stănescu consideră că ar 
trebui desființată Regia Autonomă de Servicii Publice și atribuțiile acesteia să fie preluate de un 
compartiment al Primăriei municipiului Ploiești. El a mai precizat că angajările  se fac pe criterii 
politice, că salariile sunt exagerate, că angajații S.C. Servicii de Gospodărire Urbană au solicitat și în 
instanță acordarea primelor de Crăciun. Totodată, a adus la cunoștință celor prezenți faptul că 
persoana responsabilă cu acordarea vizei de control preventiv al S.C. Servicii de Gospodărire Urbană 
a adus societății un prejudiciu de 3 miliarde de lei. În acest sens, cetățeanul a susținut că trebuie 
promovat un proiect de hotărâre prin care persoana respectivă să nu mai ocupe o funcție în 
administrație. I s-a comunicat că se vor verifica aspectele semnalate. 
 
 

- Domnul Colodiuc Ioan a menționat că este nemulțumit de faptul că, deși a obținut autorizația pentru 
un loc de parcare pentru o persoană cu dizabilități, această hotărâre nu a fost pusă în aplicare. I  s-a 
explicat că există prevedere bugetară și că se vor efectua și acest tip de lucrări. Totodată, cetățeanul a 
menționat faptul că este nemulțumit de faptul că imobilul Halelor Centrale nu a fost reabilitat. În acest 
context, domnul consilier Paul Palaș a luat cuvântul și a precizat că este conștient și de prezența 
articolului din ziarul Observatorul Prahovean și că se va emite un drept la replică în acest sens. 
Doamna Roxana Tănase, în calitate de reprezentant al cotidianului a luat cuvântul și a spus că raportul 
Curții de Conturi este oficial și publicat pe site-ul instituției. În acest context, domnul Palaș a precizat 
că unele probleme s-au remediat și că ANAF a considerat că nu toate aspectele prezentate în raportul 
indicat sunt în concordanță cu situația actuală. 
 
 

- Domnul Radu Oprea, în calitate de senator P.S.D., a menționat că este nemulțumit de faptul că, deși  a 
fost achiziționat echipamentul pentru secția de radioterapie nu s-a promovat un proiect de hotărâre în 
acest sens. Dânsul împreună cu domnul Ganea și-au arătat nemulțumirea că domnul primar nu este 
prezent la această dezbatere. Doamna Marin le-a comunicat că domnul primar este blocat în trafic, dar 
că va fi informat de cele discutate. 
 

- Un cetățean a luat cuvântul și a întrebat dacă s-au obținut deja banii pentru proiectele cu finanțare 
europeană. Directorul Direcției Relații Internaționale, doamna Daniela Croitoru a răspuns că banii 
acordați sunt estimați să fie cheltuiți până la finalul anului 2020. Același cetățean  a întrebat de ce nu 
crește subvenția de la bugetul de stat. Doamna Marin a menționat că subvenția este de 63% și că 
acesta este procentul acordat municipiilor, conform legislației în vigoare. Totodată, domnul a întrebat 
dacă se vor reabilita terenurile și bazele sportive din municipiu. Doamna Marin a indicat faptul că 
administrația locală are în plan să achiziționeze  2 baze sportive. 
Cetățeanul a adus la cunoștință faptul că studenții care locuiesc in căminul UPG nu au condiții 
decente pentru un trai corespunzător. Doamna Marin i-a explicat că Universitatea de Petrol și Gaze nu 
este în administrarea administrației publice locale și că nu se poate interveni în acest sens. Astfel, 
cetățeanul a întrebat dacă se vor efectua îmbunătățiri la căminele din administrarea administrației 
publice locale. Doamna Mădălina Crăciun a luat cuvântul și a indicat faptul că azi, 04.02.2020, a avut 
loc o întâlnire a domnului viceprimar Ganea Cristian cu toți directorii unităților de învățământ pentru 
a se discuta despre deficiențele apărute și a menționat că oricare ar fi acestea, lucrările de remediere 



se pot efectua numai pe timpul verii, în limita bugetului. Domnul Paul Palaș a menționat că dânsul nu 
știe de existența unui program pentru efectuarea de astfel de lucrări. Domnul viceprimar Ganea 
Cristian a stipulat faptul că la întâlnirea de azi s-au purtat discuții în acest sens. 
 

- Domnul Radu Oprea a solicitat suspendarea dezbaterii și reluarea acesteia la o dată ulterioară, la care 
să fie prezent și domnul primar, singurul în măsură să răspundă întrebărilor ridicate de cetățeni în 
timpul dezbaterii. 
 

- Domnul Vasile Porumbaru, în calitate de președinte al ONG-ului Asociația Viitorul Tinerilor a 
propus să se regăsească în buget o secțiune pentru activități destinate tinerilor. În acest sens, după 
dezbaterea din data de 04.02.2020, domnul Porumbaru a transmis un mesaj electronic pe acest 
subiect, anexat la prezenta. 

 
 
  
  
 
 
 
 
 
 
 
                                                           Alina Mihaela Frățilă                                                                                 
                                                         Director executiv                                                                              
                                           Direcția Comunicare, Relații Publice 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Întocmit, 

Bellu Mihaela 

Costache Andreea 


